
 
Informe del rector 
Consell de Govern 7.11.2008 
 
 
Condol 
El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat universitària pel recent 
traspàs de Núria Homs Brustenga, membre del PAS del Servei de Relacions 
Internacionals, i de Ricardo Valle Sánchez, que va ser el primer director de l’Escola 
Tècnica Superior d’Enginyeria de Telecomunicacions de Barcelona (1971-1976). 
 
Les ‘fitxes’ al final del camí 
El rector informa que, finalment, sembla que les fitxes de les titulacions amb 
competències regulades per llei han arribat al final del procés, en mans dels col·legis 
professionals, i confia que el Ministeri consolidarà els acords amb les universitats. 
 
El rector explica que el Ministeri de Ciència i Innovació està treballant perquè es 
redacti una fitxa que reguli les competències del grau d’Enginyeria Informàtica; 
d’aquesta manera, posteriorment el Ministeri d’Indústria podrà desenvolupar la Llei de 
1986 d’atribucions professionals dels enginyers tècnics, i ampliar-la als actuals 
enginyers tècnics d’informàtica. 
 
Reunió amb educació sobre el trànsit a la universitat 
El rector informa de la reunió que els rectors de les universitats públiques catalanes 
van mantenir amb el conseller d’Educació, Ernest Maragall, i explica que durant la 
sessió es van tractar qüestions vinculades, sobretot, a la transició entre la secundària i 
la universitat, i al màster de secundària. 
 
També informa d’una altra reunió dels rectors, en aquesta ocasió amb el conseller 
d’Economia i Finances, Antoni Castells, a la qual va assistir també el conseller 
d’Innovació, Universitats i Empresa, Josep Huguet. La reunió va servir per explicitar el 
suport dels rectors al Govern en la negociació que en matèria de finançament té oberta 
amb el Govern central, de la qual, en darrera instància, depèn el finançament de les 
universitats. 
 
La UPC i les convocatòries de parcs i campus d’excel·lència  
En un altre ordre de coses, el rector informa de la reunió mantinguda amb el secretari 
d’Estat d’Universitats, Màrius Rubiralta, a la qual van assistir els presidents dels 
consells socials de les universitats públiques catalanes. La reunió va servir per tractar 
el finançament de les universitats. En aquest sentit, el rector explica que el secretari 
d’Estat va garantir, a través de la Generalitat de Catalunya i de la Junta de Madrid, 
inversió a les universitats de Catalunya i de Madrid, ja que aquestes comunitats no 
poden presentar propostes a la convocatòria de parcs pel fet que estan classificades 
com a zona FEDER 1. En relació amb la convocatòria per a campus d’excel·lència, el 
rector apunta que pot ser una oportunitat de finançament per a la UPC, atès que es 
consideren campus d’excel·lència aquells en els quals conviuen empreses, empreses 
derivades (spin-off), parcs científics i tecnològics, centres de recerca i universitats. El 
rector afegeix que aquest és, precisament, un dels trets diferencials que presenten els 
diversos campus de la UPC. Tot i això, el rector recorda que aquests ajuts —com els 
que es concedeixen per a parcs científics— tenen, en general, forma de crèdit, i en 
cap cas esdevenen aportacions consolidades al sistema financer de les universitats.  
 
Els criteris del finançament 
El rector informa d’una reunió a la qual van assistir també el president del Consell 
Social, Joaquim Boixareu, i la gerenta, Josefina Auladell, així com la comissionada per 



a Universitats i Recerca, Blanca Palmada, i els directors generals d’Universitats i de 
Planificació del DIUE, Joan Majó i Jordi Cortina, respectivament. La reunió va tractar 
sobre els criteris per fixar el grau d’assoliment d’objectius en l’apartat de gestió. El 
rector recorda que encara no s’han fixat els objectius que condicionen el finançament 
corresponent al 2008 i apunta que cal un consens amb l’Administració pel que fa als 
criteris que cal tenir en compte en docència, recerca i gestió. 
 
Sobre la implantació dels màsters, el rector informa en relació amb una nova 
disposició del Ministeri que preveu que els màsters universitaris que ja s’imparteixen i 
que ja han estat verificats, s’hagin de tornar a verificar amb la posada en marxa de 
l’estructura de graus. Apunta que és una nova complicació, ja que el procediment no 
sembla, en cap cas, senzill. 
 
Afirma també que el Consell Interuniversitari de Catalunya ha retardat el termini 
inicialment previst per presentar els plans d’estudis. A la UPC —afegeix—, ara com 
ara, 29 plans es troben en diferents moments quant al procés que condueix a posar-
los en marxa el 2009. 
 
Prova pilot d’eleccions electròniques 
El rector informa de la recent elecció per proveir les vacants del Claustre Universitari, i 
que s’ha aprofitat l’ocasió per dur a terme una prova pilot de votació electrònica, la 
qual va tenir com a marc l’ETSECCPB, i de la qual s’han derivat resultats positius. Fa 
constar expressament el seu agraïment a les persones que han intervingut en la prova 
pilot des de qualsevol de les vacants i, molt especialment, a l’Escola de Camins per la 
seva implicació en aquest procés.  
 
Acord per a la unificació sobre la normativa de la conciliació 
El rector informa de l’acord d'unificació de la normativa sobre permisos en matèria de 
conciliació de la vida personal, laboral i familiar per al personal al servei de les 
universitats públiques, signat el 25 de setembre per la Mesa d’Universitats, amb 
l’excepció del sindicat UGT. 
 
Així mateix, informa de l’acord amb el Ministeri de Vivenda sobre els habitatges de 
promoció pública destinats a la comunitat universitària que s’han de construir a Sant 
Cugat i a Manresa. Igualment explica que ha tingut lloc la resolució per encarregar la 
construcció dels habitatges als campus de Castelldefels i de Terrassa, i el projecte 
bàsic i executiu dels quatre edificis del Campus Diagonal-Besòs a través dels quals es 
desplegarà l’activitat de la UPC en aquella zona. 
 
Relacions institucionals 
El rector informa de la seva assistència a la conferència que va pronunciar Cristina 
Garmendia, ministra de Ciència i Innovació, al Cercle Financer de la Societat 
Econòmica Barcelonesa d’Amics del País, titulada “El futuro de la política española de 
I+D+i en el contexto europeo”. 
 
També es refereix al taller de reflexió i debat amb les universitats catalanes que es va 
fer a la Universitat de Girona, organitzat per l’AQU i titulat “El professorat universitari al 
2015. Perfil, vinculació i avaluació”, i fa esment de la inauguració de la Càtedra Ignacio 
Cirac – Caixa Manresa, així com de la sessió constitutiva del Patronat de la Fundació 
Privada Institut de Recerca de l’Energia de Catalunya (IREC).  
 
Convenis 
El rector informa de la signatura d’un acord marc de col·laboració entre la UPC 
(EUETIT) i Schneider Electric España, i del conveni específic de col·laboració entre 
ambdues institucions per a la gestió i l’aprofitament de l’Aula Schneider. També fa 



referència a la creació de la Càtedra Telstar d’Innovació i Tecnologia del Buit a 
l’ETSEIAT. 
 
Així mateix, el rector informa del sopar de comiat del síndic de greuges de la UPC, el 
professor José Navarro, que es va dur a terme fa unes setmanes amb motiu de la seva 
jubilació. També es refereix a la reunió del Patronat de la FUPC, en el decurs de la 
qual es va informar del nou model de gestió adoptat per aquest ens. D’altra banda, 
informa de la presentació del llibre L’Escola Industrial de Barcelona 1904-2004 i de la 
inauguració del curs acadèmic 2008-2009 de l’EUETIB. 
 
El rector explica que va assistir a la sessió inaugural del V Congrés Internacional 
Environmental Management for Sustainable Universities (EMSU2008) i a la 
inauguració de l’edifici C3, que compartiran el CIMNE i l’EPSC al Campus del Baix 
Llobregat. 
 
El rector fa referència al darrer fòrum organitzat per la Universitat, que, en aquesta 
ocasió, va girar entorn del Llibre blanc de la universitat de Catalunya. Afegeix que va 
ser un debat enriquidor, el resum del qual es farà públic a la comunitat universitària i 
serà enviat a l’ACUP per a la seva consideració i efectes.  
 
Finalment, el rector informa que va assistir a l’assemblea general de CINDA, i també al 
Consell de Departaments extraordinari, on es va tractar el futur dels departaments 
després de la LOMLOU. El rector ha tractat i tractarà aquesta qüestió en el marc de les 
reunions que periòdicament du a terme amb els caps de departament.  
 
Premis i distincions 

• Premi SISTEDES 2008, atorgat al professor Pere Botella per aquesta societat 
científica, per la seva contribució a les enginyeries del  programari i a les 
tecnologies del seu desenvolupament.  

 
• Medalla d’honor al foment de la invenció 2008 de la Fundació García 

Cabrerizo al professor Josep Amat, en reconeixement de la seva trajectòria 
científica.  

 
• Accèssit del Comitè Espanyol d’Automàtica per a la tesi doctoral 

“Geometrical Approaches for Optimal Grasp Synthesis”, presentada per Jordi 
Cornellà i dirigida per Raúl Suàrez (IOC).  

 
• Premi Nacional de Poesia atorgat pel Ministeri de Cultura al professor Joan 

Margarit, pel llibre de poemes Casa de misericòrdia. 
 
Activitats properes per destacar 
16-18/11/08: DEAN 2008 Annual Conference (Deans and European Academic 

Network). La FIB acull enguany la conferència, que versarà sobre el 
tema “Beyond 2010: Are you a key player in the European Higher 
Education Area?”.  

27/11/08: Sessió ordinària del Claustre Universitari. 


